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                                                    Protokół nr XIV/2019 

                    z sesji Rady Gminy Warlubie odbytej w dniu 19 grudnia 2019 r. 

 

Sesja Rady Gminy Warlubie w dniu 19 grudnia 2019 r. rozpoczęła się w obecności 13 

radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 radnych, zgodnie z art. 14 

ustawy o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2019 r. poz. 506, 1309, 1696 i 1815), stanowi 

quorum, pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. 

Sesja rozpoczęła się o godz. 10
00

 w sali narad w Urzędzie Gminy w Warlubiu ul. Dworcowa 

15. 

Lista obecności radnych i zaproszonych gości stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Sesję otworzyła i prowadziła Przewodnicząca Rady Gminy Pani Maria Jankowska. 

Protokolantem obrad był podinspektor ds. obsługi Rady Gminy Sławomir Kania. 

 

Pani Przewodnicząca Rady powitała zaproszonych gości oraz radnych. Następnie  

poinformowała, że obrady Rady Gminy są rejestrowane za pomocą urządzeń nagrywających 

dźwięk i obraz oraz transmitowane. Klauzula informacyjna dotycząca przetwarzania danych 

osobowych osób uczestniczących w obradach Rady Gminy w Warlubiu została umieszczona 

do zapoznania się z jej treścią na drzwiach sali obrad, na tablicy informacyjnej obok Biura 

Obsługi Rady, na stronie internetowej BIP oraz na stronie internetowej gminy.  

 

Pani Przewodnicząca Rady przedstawiła porządek obrad i poddała go pod głosowanie. W 

wyniku głosowania został on przyjęty jednogłośnie w obecności 13 radnych, wobec 

ustawowego składu 15 radnych. 

  

Porządek obrad przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad.  

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji.  

4. Informacja Wójta z działalności międzysesyjnej.     

5. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawie: 

1) wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Warlubie na 2019 rok,  

2) wprowadzenia zmian do Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Warlubie na lata 

2019-2029,  

3) uchwalenia budżetu gminy Warlubie na rok 2020, 

4) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Warlubie na lata 2020-2030,   

5) planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli szkół 

prowadzonych przez Gminę Warlubie w 2020 r., 

6) zmiany uchwały nr X/74/2019 Rady Gminy Warlubie z dnia 25 czerwca 2019 r. w 

sprawie wyrażenia zgody na zbycie lokalu mieszkalnego oraz określenia zasad 

sprzedaży lokalu stanowiącego własność Gminy Warlubie, 
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7) miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu położonego w obrębie 

ewidencyjnym Warlubie, gmina Warlubie,  

8) miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu położonego w obrębie 

ewidencyjnym Płochocinek, gmina Warlubie,  

9) zmiany uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2019, 

10) zmiany uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Narkomanii na 2019 rok,   

11) przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2020 rok. 

6. Sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych w 2019 r. 

7. Interpelacje i zapytania radnych. 

8. Wolne wnioski i zapytania. 

9. Zamknięcie obrad. 

 

Ad.1 i Ad.2 

Jak wyżej. 

 

Ad.3 

Pani Przewodnicząca Rady poinformowała, że z treścią protokołu z poprzedniej sesji Rady 

Gminy można było zapoznać się w biurze obsługi Rady, a także w dniu dzisiejszym.   

Radni nie wnieśli żadnych uwag i zmian do protokołu z poprzedniej sesji Nr XIII/2019 z dnia 

28 listopada 2019 r., wobec czego uważa się go za przyjęty jednogłośnie w obecności 13 

radnych, wobec ustawowego składu 15 radnych. 

 

Ad.4 

Wójt przedstawił informację z działalności międzysesyjnej. 

Pan Wójt Gminy – okres międzysesyjny to okres administrowania poszczególnymi 

jednostkami administracyjnymi, pracą Urzędu Gminy w poszczególnych zespołach 

administracyjnych oraz w zespołach zadaniowych.  

1) Dokonano podpisania aktu notarialnego na zakup udziału w 50% w działce i 

nieruchomości w Warlubiu przy ul. Dworcowej. Zadanie szeroko omawiane wcześniej 

związane z powiększeniem zdolności lokalowych oraz zaplecza edukacyjno-sportowego i 

gospodarczego Gminy Warlubie. 

2) Dostaliśmy potwierdzenie zatwierdzenia przez Spółdzielnię Mieszkaniową w Mąkowarsku 

woli przeniesienia własności za wartość oszacowaną przez rzeczoznawcę ds. majątkowych 

lokalu mieszkalnego w miejscowości Bąkowo. W styczniu dokonamy podpisania aktu 

notarialnego oraz wprowadzimy w zasób lokali mieszkalnych  i będzie nim dysponować 

według właściwości pracy Komisja Socjalno-Bytowa. 

3) Dokonaliśmy wypowiedzenia administrowania obiektem budynków dworca. Odbiór 

korespondencji nastąpił w dniu 2 grudnia. W związku z tym umowa wygaśnie do końca 

stycznia. O tym fakcie zostali też powiadomieni mieszkańcy. 
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4) Dokonaliśmy wyboru banku na obsługę kredytową. Najkorzystniejszą ofertę przedstawił 

Bank Spółdzielczy w Nowem i dokonaliśmy podpisania stosownych umów na realizację 

zakresu zadaniowego. 

5) Otrzymaliśmy od Pana Wojewody potwierdzenie zawarowania na liście rankingowej 

inwestycji związanej z Funduszem Dróg Samorządowych na 2020 r. Gmina  Warlubie 

złożyła prawidłową i pełną dokumentację, która została zaakceptowana. Dotyczy to drogi 

Bąkowo-Warlubie za osiedlem mieszkaniowym. Lista została przesłana do zatwierdzania 

do ministerstwa.  

6) Dostaliśmy potwierdzenie o prawidłowości złożenia dokumentów na rozliczenie inwestycji 

wodociągowej w Mątasku i sieci kanalizacji sanitarnej w Wielkim Komorsku. Z dniem 13 

grudnia wszystkie dokumenty o potwierdzenie dokonania czynności płatniczych zostały 

przekazane do Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa w Warszawie tytułem 

wypłacenia środków finansowych. 

7) Zostało wszczęte postępowanie administracyjne w sprawie wydania pozwolenia na 

budowę sieci kanalizacji sanitarnej Warlubie ul. Zawadzka Wybudowanie, cześć 

Kurzejewa – Wybudowanie Nowskie. To pozwolenie po przeprowadzeniu postępowania 

powinniśmy uzyskać być może jeszcze w tym roku lub na początku przyszłego roku.  

8) Ławki i kosze, które zostały do uzupełnienia, zgodnie z oczekiwaniami mieszkańców i 

Sołtysów zostały zamówione do montażu. Są to obszary wskazane przez Sołtysów oraz 

obszary lokalne.  

9) Dokonaliśmy wyceny powiększenia powierzchni tablic zgodnie z sugestią Sołtysów. 

Wycena została przedstawiona i uzgodniona w zakresie realizacji. Zlecenie będzie 

przygotowane i wykonane. Nastąpi też uzupełnienie trzech piaskownic. 

10) Został złożony wniosek wykonawcy o odbiór wykonania sieci kanalizacji sanitarnej wraz     

z infrastrukturą towarzyszącą w miejscowości Błądziewno. Taki odbiór odbędzie się w 

poniedziałek w przyszłym tygodniu. 

11) W dniu 14 grudnia przeprowadzony został w ramach działań instytucji kultury i referatu 

rozwoju i promocji Gminy Jarmark Bożonarodzeniowy.  

12) Dnia 6 grudnia w Sali Widowiskowej OSP w Warlubiu odbyły się Mikołajki dla dzieci. 

Prezenty od świętego Mikołaja trafiły do wszystkich dzieci  w Gminie Warlubie poprzez 

system pracy placówek oświatowych, szkół nadzorowanych przez Gminę, Ośrodka 

Szkolno-Wychowawczego, przedszkola, a także Domu Dziecka. Według listy do dzieci 

dotarło 1100 paczek, a na Sali Widowiskowej rozdano dodatkowo jeszcze 600 paczek. 

13) Dziękujemy za zaproszenia i organizację imprez związanych z Bożym Narodzeniem: 

KGW w Bąkowie, Ośrodkowi Szkolno-Wychowawczemu w Warlubiu, KGW 

Płochocinku, Klubowi AA „Barka” z Bąkowa, KGW w Lipinkach, KGW w Płochocinie, 

dzieciom i opiekunom z GOPS, Zarządowi Gminnemu OSP, Klubowi Seniora, KGW w 

Warlubiu, KGW w Wielkim Komorsku, Szkole Podstawowej w Wielkim Komorsku oraz 

Związkowi Emerytów i Rencistów.  

14) Byliśmy uczestnikami uroczystości 60-lecia powołania do życia Szkoły Podstawowej w 

Lipinkach. Mieliśmy okazję zapoznać się z historią tej placówki. 

15) Prowadzone są prace związane z kontynuacją budowy hali widowiskowo-sportowej. Na 

ukończeniu jest konstrukcja dachu. Spotkaliśmy się też z producentami okien. Sprawy są 

uzgadniane z inspektorami budowlanymi.  
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16) Zostało zamontowane w Gminnej Przychodni w Warlubiu urządzenie wielofunkcyjne Unit 

dla gabinetu stomatologicznego. Podniesie to bardzo jakość usług w tym gabinecie. 

17) Przygotowane zostały wyceny dla potrzeb kontynuacji rewitalizacji sali w Wielkim 

Komorsku. W przyszłym tygodniu dokonamy ogłoszenia przetargu.  

18) Zostanie ogłoszony przetarg na wyposażenie hali widowiskowo-sportowej. 

19) Po informacji od Pan Wojewody przygotowujemy się też do przetargu do realizacji 

inwestycyjnej związanej z przebudową dróg Bąkowo – Warlubie. Przetarg powinien odbyć 

się w styczniu. Do wrześnie temat powinien zostać zrealizowany.  

20) Przenieśliśmy magazyn żywności z Bzowa do Warlubia. Dzięki miejscowej firmie JAGR 

została wygospodarowana przestrzeń i żywność będzie przechowywana i wydawana przez 

GOPS w odpowiednich warunkach techniczno-organizacyjnych.  

21) W ramach systemu nasadzania drzew, który należy wykazywać, udało nam się pozyskać 

bezkosztowo odpowiednią ilość drzewek. Zostały one przekazane poprzez Sołtysów do 

nasadzenia. 

22) W ramach ZUK: naprawiono drogi Wybudowania Nowskie, Trzy Korony, Witosa, Za 

Torami, Bzowo, Buśnia, Kurzejewo, wykonano prace przygotowawcze pod Unit w 

ośrodku zdrowia, dokonano podwyższenia ścian w oczyszczalni, uzupełniono tablicę 

ogłoszeń w Rybnie, wykonano naprawy na chodnikach w Komorsku i Lipinkach, 

wykonano obcinania koron drzew w Rybnie, Blizawach i Warlubiu, przeprowadzono test 

sprzętu ZUK, przewieziono na zamówienia drewno do Krusz, przetransportowano 

otrzymane drewno z Rejonu Dróg, naprawiono kanalizację sanitarną w szkole w Lipinkach 

i Ośrodku Zdrowia, uzupełniono siatkę na wiacie w OSP Buśni, naprawiono sufity w OSP 

w Rulewie i w Buśni, naprawiono ogrzewanie w szkole w Wielkim Komorsku, 

zakończono montaż placu zabaw w Kurzejewie i dokonano napraw na przyłączach na sieci 

wodociągowej.  

 

Ad.5  

Pani Przewodnicząca Rady gminy przedstawiła kolejno według porządku obrad treść 

poszczególnych uchwał. 

1) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Warlubie 

na 2019 rok. 

Pani Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w 

budżecie Gminy Warlubie na 2019 rok i poinformowała, że projekt tej uchwały został 

szczegółowo omówiony na posiedzeniach Komisji. Wyjaśniła, że zmiany w budżecie są 

spowodowane decyzjami Wojewody Kujawsko-Pomorskiego o dotacjach celowych, a także w 

związku  z otrzymanymi środkami finansowymi m.in. w dziale rolnictwo i łowiectwo oraz z 

tytułu zwrotu podatku VAT. Dodała, że w budżecie na 2019 r. po wprowadzeniu powyższych 

zmian plan dochodów zwiększa się o 556 226,71 zł i wynoszą one 37 637 270, 40 zł. Plan 

wydatków zwiększa się o tę samą kwotę i wynoszą one 41 113 270,40 zł. Deficyt budżetowy 

nie ulega zmianie i wynosi 3 476 000,00 zł.            

Po czym poprosiła przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii w tym zakresie. 

Przewodniczący Komisji Działalności Gospodarczej Pan Tomasz Michalak poinformował, że  

Komisja zaopiniowała projekt omawianej uchwały pozytywnie 5 głosami „za” i 1 głosem 

„wstrzymującym się”. Przewodniczący Komisji Socjalno-Bytowej Pan Witold Żuchowski oraz 
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Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani Maria Mazur przedstawiając opinię poinformowali, 

że radni nie złożyli wniosków i nie zgłosili uwag do projektu uchwały w sprawie 

wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Warlubie na 2019 rok i zaopiniowali ją  pozytywnie. 

Następnie Pani Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję na ten temat. 

Dyskusji na ten temat nie było, wobec czego Pani Przewodnicząca poddała projekt uchwały 

pod głosowanie. W wyniku głosowania uchwała Nr XIV/125/2019 w sprawie wprowadzenia 

zmian w budżecie Gminy Warlubie na 2019 rok została przyjęta przy 12 głosach „za” i 1 głosie 

„wstrzymującym się” w obecności 13 radnych, wobec ustawowego składu 15 radnych. Stanowi 

ona załącznik nr 2 do protokołu. 

 

2) Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej gminy Warlubie na lata 2019-2029. 

Pani Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy Warlubie na lata 2019-2029 i poinformowała, że 

projekt tej uchwały został szczegółowo omówiony na posiedzeniach Komisji. Wyjaśniła, że 

jeżeli dokonujemy zmiany w budżecie gminy na dany rok, to takie same zmiany muszą znaleźć 

się w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2019-2029. Poprosiła przewodniczących 

Komisji o przedstawienie opinii w tym zakresie.  

Przewodniczący Komisji Działalności Gospodarczej Pan Tomasz Michalak poinformował, że  

Komisja zaopiniowała projekt omawianej uchwały pozytywnie 5 głosami „za” i 1 głosem 

„wstrzymującym się”. Przewodniczący Komisji Socjalno-Bytowej Pan Witold Żuchowski oraz 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani Maria Mazur przedstawiając opinię poinformowali, 

że radni nie złożyli wniosków i nie zgłosili uwag do projektu uchwały zmieniającej uchwałę w 

sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy Warlubie na lata 2019-2029 i zaopiniowali 

ją  pozytywnie.  

Następnie Pani Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję w tym temacie.  

Dyskusji na ten temat nie podjęto, wobec czego Pani Przewodnicząca poddała projekt uchwały 

pod głosowanie. W wyniku głosowania uchwała Nr XIV/126/2019  zmieniająca uchwałę w 

sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy Warlubie na lata 2019-2029 została przyjęta 

przy 12 głosach „za” i 1 głosie „wstrzymującym się” w obecności 13 radnych, wobec 

ustawowego składu 15 radnych. Stanowi ona załącznik nr 3 do protokołu. 

 

3) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy Warlubie na rok 2020.   

Pani Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy 

Warlubie na rok 2020 i poinformowała, że projekt tej uchwały został szczegółowo omówiony 

na posiedzeniach Komisji. Następnie poprosiła Pana Wójta Gminy o omówienie projektu 

uchwały.    

Pan Wójt Gminy – budżet jako plan gospodarki finansowej w treści rzeczowej jak i też tej 

finansowej odzwierciedla zdolności, ale i potrzeby gospodarcze samorządu. Ma swój kształt 

określony przepisami ustawy i wypełnia funkcje jawności w zakresie co do swojej realizacji. 

Żeby go przygotować w takim aspekcie jak tutaj jest, czyli w formie projektu uchwały, 

wymaga analizy lat miniowych. W szczególności roku poprzedniego. Wymaga też 

odwzorowania w Wieloletniej Prognozie Finansowej w zakresie 10 lat, zachowując odniesienia 

finansowe co do wskaźników, zachowania ich wartości, które są niezbędnym elementem 
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wynikowym dla zajmowania stanowiska organów kontroli. Jako dokument został on poddany 

opinii właściwej Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy i opinie te są pozytywne. Do 

opracowania takiego dokumentu niezbędna jest praca szeregu ludzi, ale niezbędne jest też 

wnikliwość i działanie społeczeństwa. To społeczeństwo było reprezentowane przez Klub 

Radnych Gospodarna Gmina Warlubie, który w znaczącej części przyczynił się do 

tematycznego wskazania jego zadań, określenia co do przedsięwzięć, potwierdzenia inwestycji 

w ramach kontynuacji polityki, która została przyjęta na kadencyjność. Budżet zakłada te 

elementy, które bezpośrednio spoczywają na Gminie jako obowiązki w gospodarce finansowej. 

Są to sprawy subwencyjne, sprawy wydatkowania w zakresie pomocy społecznej jako zadania 

zlecone w zakresie administracji rządowej. Są to sprawy związane z zadaniami gospodarki 

rządowej w zakresie Urzędu Stanu Cywilnego. Na łączną wartość 35 000 000,00 zł na jaką 

odczytuje się budżet około 6 000 000,00 zł wydajemy z opłatami towarzyszącymi na obsługę 

świadczenia 500+. 11 500 000,00 zł wydajemy na realizację subwencji oświatowych z 

niedoszacowaniem tej kwestii w kwocie 4 000 000,00 zł. Są to wartości podatku CIT 

wskazywane do wpływu na poziomie 3 200 000,00 zł, które nie zawsze znajdują swoje 

odzwierciedlenie.  Dochodzi jeszcze podatek PIT. Na te regulacje ma wpływ działalność 

systemu Państwa w tym zmiana regulacji wartości PIT o 1% , podwyższenie stawki minimalnej 

pensji do 2 600,00 zł, czy obniżenie podatku dla osób do 26 roku życia. Po rozliczeniu tych 

wszystkich niezbędnych środków w puli budżetu zostaje 10 000 000,00 zł, a Gmina Warlubie 

ma zaplanowane 8 200 000,00 zł na inwestycje zewnętrzne. Są to wszystkie te zadania, gdzie 

liczymy minimum na 50% dofinansowania. Oczywiście nie wszystkie inwestycje mogą być 

dofinansowane, bo zadania inwestycyjne to również wykonywanie dokumentacji projektowej. 

One znajdą się w koszcie kwalifikowanym wówczas, kiedy trafią do realizacji projektu, ale na 

razie żeby przystąpić np. do projektu budowy systemu kanalizacji sanitarnej na obszar X trzeba 

mieć dokumentację projektową. Trzeba mieć pozwolenie na budowę, aby można było mówić o 

ewentualnej kwalifikacji wydatków. W związku z powyższym uzupełniamy tutaj ogromnym 

czynnikiem pracy administracji urzędu, Pani Skarbnik, Pana Sekretarza, kierowników 

poszczególnych referatów, w tym służb takich, które nie mają bezpośredniego wpływu. Referat 

inwestycyjny ma tu największy wpływ, ale wszystkie inne referaty muszą działać i 

współdziałać, aby ten kalejdoskop spraw związanych z wypracowaniem dokumentów mógł 

zostać zrealizowany. Mówię tutaj o całym systemie pracy Zakładu Usług Komunalnych, 

realizacji administracji, mówię o realizacji z zakresie służby zdrowia, bezpieczeństwa, spraw 

przeciwpożarowych, o kwestiach promowania sportu, o współpracy z organizacjami 

pozarządowymi, o ubezpieczeniach majątku, dróg, wszystkich ubezpieczeniach od 

odpowiedzialności cywilnej. Mówimy tu o programach, które współfinansujemy jak np. 

likwidacja powierzchni eternitu. Już pukamy do drzwi programu budowy domowych 

oczyszczalni ścieków. Mówimy tu o produkcji wody, o odbiorze ścieków. Trzeba będzie 

regulować też kwestie wartości opłat za wodę i odprowadzania ścieków, gdzie system 

gospodarki wymusił na samorządach przyjęcie umów i cen na 3 lata, gdzie ceny zostały 

zamrożone. Resztę pozostawiono rynkowi wtórnemu. Mówimy tutaj o szeroko pojętej ochronie 

środowiska, o sytuacjach ustaw systemowych, które wprowadzają koszt podwyżek za wywóz 

śmieci. Te wszystkie koszty niewspółmiernie nas obciążają i są wypadkową ostatecznie na 

koszty administrowania i pracy tutejszego samorządu. To wszystko jakby kradnie nam 

zdolność pozyskiwania własnych środków na udział w inwestycjach. Dlatego też musimy się 
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kredytować, aby potem czekać na środki zwrotne dla możliwości dalszej gospodarki 

finansowej. Jeżeli bierzemy kredytu 4 300 000,00 zł, a jedocześnie dokładamy do szkół 

4 200 000,00 zł to możemy powiedzieć, że mamy wydajną gospodarkę, bo praktycznie nam nie 

brakuje tych środków, jeśli tylko systemowo by wszystkie formy organizacyjne zapewniały o  

swojej właściwości za gospodarkę finansową. Nie nam jednak rozliczać jakby zasadność 

działania polityki Państwa. My możemy jedynie prześwietlić strukturę i możliwości Gminy 

Warlubie. W związku z powyższym wszystkie elementy tych działań branżowych, które 

powinny znaleźć się w budżecie od szkół, poprzez służbę zdrowia, bezpieczeństwo, pomoc 

społeczną, działalności administracyjne, inwestycje, w tym już w 70% inwestycje rozpatrzone, 

na niektóre mamy już nawet pieniądze na koncie jako udział 50%. Nie daje nam możliwości 

ambicjonalnych, aby się wycofywać. Nie daje to nam też przesłanek lęku przed tym, że to 

zadłużenie jest niepokojąco wysokie, albo nie sposób nam sobie z nim poradzić. Jest to kwestia 

umiejętności i działalności człowieka. Budżet został wypracowany przy współudziale radnych i 

Sołtysów. Szczególnie przy współudziale Klubu Radnych Gospodarna Gmina Warlubie, gdyż 

bez nich, bez analizy społecznej, bez ich spotkań nie moglibyśmy stworzyć takiego budżetu. 

Nie chodzi przecież o to, aby wytworzyć budżet tylko na podstawie wyliczeń matematycznych. 

Chodzi właśnie o to, żeby się spotkać z organizacjami pozarządowymi, żeby się spotkać w 

swoich grupach, przez jednostki organizacyjne, przez swoich reprezentantów. Wszędzie tam 

gdzie można zebrać opinie i można odpowiedzieć na pytania. Wtedy mamy do czynienia z 

realizmem i odpowiedzialnością tworzenia budżetu. Będę zatem brał udział w wykonaniu tego 

budżetu. Inwestycje będą wprowadzane i realizowane na tych terenach, gdzie mamy do 

czynienia z czynnym włączaniem się do życia społecznego wszystkich jednostek 

organizacyjnych poprzez Koła Gospodyń Wiejskich i mieszkańców grupujących się przy 

Ruchu Społecznym Gospodarna Gmina Warlubie.   

Pani Przewodnicząca Rady – budżet Gminy to jeden z najważniejszych i najbardziej istotnych 

dokumentów, uchwał, który podejmuje Rada Gminy co roku. Dokonam może jeszcze tylko 

podsumowania liczbowego budżetu. Prognozowane dochody budżetowe wynoszą 34 341 90,00 

zł. Subwencje stanowią 33,18% ogólnej kwoty dochodów i wynoszą 11 394 195,00 zł, w tym 

subwencja oświatowa 6 220 514,00 zł, subwencja wyrównawcza 5 102 455,00 zł i 

równoważąca 71 226,00 zł. Dochody bieżące wynoszą 30 892 207,00 zł, a dochody majątkowe 

3 449 697,00 zł. W tym dochody własne wynoszą 10 781 183,00 zł. Prognozowana kwota 

wydatków wynosi 38 215 757,00 zł. 

Po czym Pani Przewodnicząca Rady poprosiła przewodniczących Komisji o przedstawienie 

opinii w tym zakresie.  

Przewodniczący Komisji Działalności Gospodarczej Pan Tomasz Michalak poinformował, że  

Komisja zaopiniowała projekt omawianej uchwały pozytywnie 5 głosami „za” i 1 głosem 

„wstrzymującym się”. Przewodniczący Komisji Socjalno-Bytowej Pan Witold Żuchowski 

poinformował, że  Komisja zaopiniowała projekt omawianej uchwały pozytywnie 5 głosami 

„za” i 1 głosem „wstrzymującym się”. Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani Maria Mazur 

przedstawiając opinię poinformowała, że radni nie złożyli wniosków i nie zgłosili uwag do 

projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy Warlubie na rok 2020 i zaopiniowali ją  

pozytywnie. 

W następnej kolejności Pani Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję na ten temat. 
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Dyskusji na ten temat nie było, wobec czego Pani Przewodnicząca poddała projekt uchwały 

pod głosowanie. W wyniku głosowania uchwała Nr XIV/127/2019 w sprawie uchwalenia 

budżetu gminy Warlubie na rok 2020 została przyjęta przy 11 głosach „za” i 2 głosach 

„wstrzymujących się” w obecności 13 radnych, wobec ustawowego składu 15 radnych. 

Stanowi ona załącznik nr 4 do protokołu. 

 

4) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

gminy Warlubie na lata 2020-2030. 

Pani Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej gminy Warlubie na lata 2020-2030 i poinformowała, że projekt tej 

uchwały został szczegółowo omówiony na posiedzeniach Komisji. Wyjaśniła, że omawiana 

uchwała uzyskała pozytywną opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy.   

Po czym Pani Przewodnicząca Rady poprosiła przewodniczących Komisji o przedstawienie 

opinii w tym zakresie. 

Przewodniczący Komisji Działalności Gospodarczej Pan Tomasz Michalak poinformował, że  

Komisja zaopiniowała projekt omawianej uchwały pozytywnie 4 głosami „za” i 2 głosami 

„wstrzymującymi się”. Przewodniczący Komisji Socjalno-Bytowej Pan Witold Żuchowski 

poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt omawianej uchwały pozytywnie 5 głosami 

„za” i 1 głosem „wstrzymującym się”. Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani Maria Mazur 

przedstawiając opinię poinformowała, że radni nie złożyli wniosków i nie zgłosili uwag do 

projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy Warlubie na 

lata 2020-2030 i zaopiniowali ją  pozytywnie.  

Następnie Pani Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję w tym temacie.  

Dyskusji na ten temat nie podjęto, wobec czego Pani Przewodnicząca poddała projekt uchwały 

pod głosowanie. W wyniku głosowania uchwała Nr XIV/128/2019  w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy Warlubie na lata 2020-2030 została przyjęta przy 11 

głosach „za” i 2 głosach „wstrzymujących się” w obecności 13 radnych, wobec ustawowego 

składu 15 radnych. Stanowi ona załącznik nr 5 do protokołu. 

Uchwały: Nr 13/Dpr/2019 Składu Orzekającego Nr 3 Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Bydgoszczy z dnia 2 grudnia 2019 r. w sprawie opinii o możliwości sfinansowania 

planowanego deficytu przedstawionego w projekcie uchwały budżetowej Gminy Warlubie na 

2020 r., Nr 17/P/2019 Składu Orzekającego Nr 3 Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Bydgoszczy z dnia 2 grudnia 2019 r. w sprawie opinii o projekcie uchwały budżetowej Gminy 

Warlubie na 2020 r. oraz Nr 17/WPF/2019 Składu Orzekającego Nr 3 Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 28 listopada 2019 r. w sprawie uchwały w sprawie 

wieloletniej prognozy finansowej Gminy Warlubie na lata 2020-30, stanowią załącznik nr 6 do 

protokołu.      

 

5) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie planu dofinansowania form doskonalenia 

zawodowego nauczycieli szkół prowadzonych przez Gminę Warlubie w 2020 r.  

Pani Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt uchwały w sprawie planu dofinansowania 

form doskonalenia zawodowego nauczycieli szkół prowadzonych przez Gminę Warlubie w 

2020 r. i poinformowała, że projekt tej uchwały został szczegółowo omówiony na 

posiedzeniach Komisji. Wyjaśniła, że wywołanie tej uchwały wynika z przepisów 
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Rozporządzenia Ministra Edukacji Narodowej z dnia 23.08.2019 r. Na tej podstawie plan 

dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli jest tworzony na każdy rok 

budżetowy. Uwzględnia się przy tym wnioski dyrektorów szkół i placówek oświatowych oraz 

wyniki egzaminu ósmoklasisty. Następnie jest on przedłożony do zaopiniowania przez związki 

zawodowe zrzeszające nauczycieli. Ogólne zasady tego planu nie uległy zmianie. Poprosiła 

przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii w tym zakresie.  

Przewodniczący Komisji Działalności Gospodarczej Pan Tomasz Michalak, Przewodniczący 

Komisji Socjalno-Bytowej Pan Witold Żuchowski oraz Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej 

Pani Maria Mazur przedstawiając opinię poinformowali, że radni nie złożyli wniosków i nie 

zgłosili uwag do projektu uchwały w sprawie planu dofinansowania form doskonalenia 

zawodowego nauczycieli szkół prowadzonych przez Gminę Warlubie w 2020 r.  i zaopiniowali 

ją  pozytywnie. 

Następnie Pani Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję na ten temat. 

Dyskusji na ten temat nie było, wobec czego Pani Przewodnicząca poddała projekt uchwały 

pod głosowanie. W wyniku głosowania uchwała Nr XIV/129/2019 w sprawie planu 

dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli szkół prowadzonych przez Gminę 

Warlubie w 2020 r. została przyjęta jednogłośnie w obecności 13 radnych, wobec ustawowego 

składu 15 radnych. Stanowi ona załącznik nr 7 do protokołu. 

 

6) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr X/74/2019 Rady Gminy 

Warlubie z dnia 25 czerwca 2019 r. w sprawie wyrażenia zgody na zbycie lokalu mieszkalnego 

oraz określenia zasad sprzedaży lokalu stanowiącego własność Gminy Warlubie.  

Pani Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr 

X/74/2019 Rady Gminy Warlubie z dnia 25 czerwca 2019 r. w sprawie wyrażenia zgody na 

zbycie lokalu mieszkalnego oraz określenia zasad sprzedaży lokalu stanowiącego własność 

Gminy Warlubie i poinformowała, że projekt tej uchwały został szczegółowo omówiony na 

posiedzeniach Komisji. Poprosiła przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii w tym 

zakresie.  

Przewodniczący Komisji Działalności Gospodarczej Pan Tomasz Michalak poinformował, że  

Komisja zaopiniowała projekt omawianej uchwały pozytywnie 5 głosami „za” i 1 głosem 

„wstrzymującym się”. Przewodniczący Komisji Socjalno-Bytowej Pan Witold Żuchowski oraz 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani Maria Mazur przedstawiając opinię poinformowali, 

że radni nie złożyli wniosków i nie zgłosili uwag do projektu uchwały w sprawie zmiany 

uchwały nr X/74/2019 Rady Gminy Warlubie z dnia 25 czerwca 2019 r. w sprawie wyrażenia 

zgody na zbycie lokalu mieszkalnego oraz określenia zasad sprzedaży lokalu stanowiącego 

własność Gminy Warlubie i zaopiniowali ją  pozytywnie.  

Następnie Pani Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję w tym temacie.  

Dyskusji na ten temat nie podjęto, wobec czego Pani Przewodnicząca poddała projekt uchwały 

pod głosowanie. W wyniku głosowania uchwała Nr XIV/130/2019 w sprawie zmiany uchwały 

nr X/74/2019 Rady Gminy Warlubie z dnia 25 czerwca 2019 r. w sprawie wyrażenia zgody na 

zbycie lokalu mieszkalnego oraz określenia zasad sprzedaży lokalu stanowiącego własność 

Gminy Warlubie została przyjęta przy 12 głosach „za” i 1 głosie „wstrzymującym się” w 

obecności 13 radnych, wobec ustawowego składu 15 radnych. Stanowi ona załącznik nr 8 do 

protokołu. 
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7) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu położonego w obrębie ewidencyjnym Warlubie, gmina Warlubie.  

Pani Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt uchwały w sprawie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego terenu położonego w obrębie ewidencyjnym Warlubie, 

gmina Warlubie i poinformowała, że projekt tej uchwały został szczegółowo omówiony na 

posiedzeniach Komisji. Następnie poprosiła Pana Wójta Gminy o omówienie projektu 

uchwały. 

Pan Wójt Gminy – miejscowe plany zagospodarowania przestrzennego to w efekcie przepisy 

prawa miejscowego, które w procedurze swego ustanawiania mają tok następujący. Najpierw 

zostaje wyznaczony obszar przygotowania planu na wniosek składany przez zainteresowane 

strony lub też z urzędu. Oba plany mają miejsce na wniosek. Rada Gminy w określonym 

momencie przyjmuje procedowanie takiej uchwały lub odmawia. Tutaj akurat obie uchwały 

zostały przyjęte do realizacji. Jeden i drugi projekt został przeprowadzony poprzez analizę 

wszystkich instytucji, które zgodnie z przepisami prawa urbanistycznego biorą udział w 

postępowaniu, czyli z wszystkimi jednostkami towarzyszącymi, z administratorami sieci, 

właścicielami działek sąsiednich. Uzgodniono je również z Marszałkiem Województwa 

Kujawsko-Pomorskiego, z Wojewodą, z właściwym Regionalnym Dyrektorem Ochrony 

Środowiska, w odniesieniu do kwestii lokalizacyjnych, bezpieczeństwa, ochrony środowiska, 

obszarami objętymi nadzorem ochrony zabytków, kwestii sanitarnych oraz związanych z 

bezpieczeństwem kraju. W ramach tych uzgodnień wpłynęły opinie. W ramach tych opinii 

zostały przygotowane opisy. Zostało to zaakceptowane. Po wykonaniu tych akceptacji plan 

został ogłoszony do publicznej wiadomości. W ramach terminu ogłoszenia i wyłożenia żadna z 

zainteresowanych stron nie wyraziła swoich opinii. W oparciu o to zostały wysłane wnioski o 

zajęcie stanowiska poprzez Ministerstwo Rolnictwa przez wyrażenie zgody na wyłączenie 

gruntów klasy III z produkcji rolnej. Pozytywne opinie przyszły w grudniu tego roku stając się 

elementem ultimatum terminu procedowania. W związku z powyższym zostają przedłożone w 

formie projektów uchwał w sprawie przyzwolenia na wprowadzenie miejscowych planów 

zagospodarowania przestrzennego, a tym samym na wprowadzenie inwestorów na teren Gminy 

Warlubie, aby ostatecznie mogły stać się przepisem prawa miejscowego.                               

Po czym Pani Przewodnicząca Rady poprosiła przewodniczących Komisji o przedstawienie 

opinii w tym zakresie. 

Przewodniczący Komisji Działalności Gospodarczej Pan Tomasz Michalak poinformował, że  

Komisja zaopiniowała projekt omawianej uchwały pozytywnie 4 głosami „za” i 2 głosami 

„wstrzymującymi się”. Przewodniczący Komisji Socjalno-Bytowej Pan Witold Żuchowski oraz 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani Maria Mazur przedstawiając opinię poinformowali, 

że radni nie złożyli wniosków i nie zgłosili uwag do projektu uchwały w sprawie miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego terenu położonego w obrębie ewidencyjnym 

Warlubie, gmina Warlubie i zaopiniowali ją  pozytywnie. 

Następnie Pani Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję na ten temat. 

Dyskusji na ten temat nie było, wobec czego Pani Przewodnicząca poddała projekt uchwały 

pod głosowanie. W wyniku głosowania uchwała Nr XIV/131/2019 w sprawie miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego terenu położonego w obrębie ewidencyjnym 

Warlubie, gmina Warlubie została przyjęta przy 12 głosach „za” i 1 głosie „wstrzymującym 
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się” w obecności 13 radnych, wobec ustawowego składu 15 radnych. Stanowi ona załącznik nr 

9 do protokołu. 

 

8) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu położonego w obrębie ewidencyjnym Płochocinek, gmina Warlubie.  

Pani Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt uchwały w sprawie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego terenu położonego w obrębie ewidencyjnym Płochocinek, 

gmina Warlubie i poinformowała, że projekt tej uchwały został szczegółowo omówiony na 

posiedzeniach Komisji. Wyjaśniła, że projekt został omówiony łącznie przez Pana Wójta 

Gminy podczas objaśniania poprzedniej uchwały. Poprosiła przewodniczących Komisji o 

przedstawienie opinii w tym zakresie. 

Przewodniczący Komisji Działalności Gospodarczej Pan Tomasz Michalak, Przewodniczący 

Komisji Socjalno-Bytowej Pan Witold Żuchowski oraz Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej 

Pani Maria Mazur przedstawiając opinię poinformowali, że radni nie złożyli wniosków i nie 

zgłosili uwag do projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu położonego w obrębie ewidencyjnym Płochocinek, gmina Warlubie  i 

zaopiniowali ją  pozytywnie. 

Dyskusji na ten temat nie podjęto, wobec czego Pani Przewodnicząca poddała projekt uchwały 

pod głosowanie. W wyniku głosowania uchwała Nr XIV/132/2019 w sprawie miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego terenu położonego w obrębie ewidencyjnym 

Płochocinek, gmina Warlubie została przyjęta jednogłośnie w obecności 13 radnych, wobec 

ustawowego składu 15 radnych. Stanowi ona załącznik nr 10 do protokołu.  

 

9) Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2019.  

Pani Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 

2019 i poinformowała, że projekt tej uchwały został szczegółowo omówiony na posiedzeniach 

Komisji. Poprosiła przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii w tym zakresie. 

Przewodniczący Komisji Działalności Gospodarczej Pan Tomasz Michalak, Przewodniczący 

Komisji Socjalno-Bytowej Pan Witold Żuchowski oraz Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej 

Pani Maria Mazur przedstawiając opinię poinformowali, że radni nie złożyli wniosków i nie 

zgłosili uwag do projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2019 i zaopiniowali 

ją  pozytywnie. 

Następnie Pani Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję na ten temat. 

Dyskusji na ten temat nie było, wobec czego Pani Przewodnicząca poddała projekt uchwały 

pod głosowanie. W wyniku głosowania uchwała Nr XIV/133/2019 zmieniającej uchwałę w 

sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych na rok 2019 została przyjęta jednogłośnie w obecności 13 radnych, wobec 

ustawowego składu 15 radnych. Stanowi ona załącznik nr 11 do protokołu. 

 

10) Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Gminnego 

Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 2019 rok.  
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Pani Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 2019 rok i poinformowała, że 

projekt tej uchwały został szczegółowo omówiony na posiedzeniach Komisji. Poprosiła 

przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii w tym zakresie. 

Przewodniczący Komisji Działalności Gospodarczej Pan Tomasz Michalak, Przewodniczący 

Komisji Socjalno-Bytowej Pan Witold Żuchowski oraz Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej 

Pani Maria Mazur przedstawiając opinię poinformowali, że radni nie złożyli wniosków i nie 

zgłosili uwag do projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Gminnego 

Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 2019 rok i zaopiniowali ją  pozytywnie. 

Dyskusji na ten temat nie podjęto, wobec czego Pani Przewodnicząca poddała projekt uchwały 

pod głosowanie. W wyniku głosowania uchwała Nr XIV/134/2019 zmieniającej uchwałę w 

sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 2019 rok została 

przyjęta jednogłośnie w obecności 13 radnych, wobec ustawowego składu 15 radnych. Stanowi 

ona załącznik nr 12 do protokołu.  

 

11) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2020 rok.  

Pani Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 

Narkomanii na 2020 rok i poinformowała, że projekt tej uchwały został szczegółowo 

omówiony na posiedzeniach Komisji. Poprosiła przewodniczących Komisji o przedstawienie 

opinii w tym zakresie. 

Przewodniczący Komisji Działalności Gospodarczej Pan Tomasz Michalak, Przewodniczący 

Komisji Socjalno-Bytowej Pan Witold Żuchowski oraz Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej 

Pani Maria Mazur przedstawiając opinię poinformowali, że radni nie złożyli wniosków i nie 

zgłosili uwag do projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2020 rok i 

zaopiniowali ją  pozytywnie. 

Następnie Pani Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję na ten temat. 

Dyskusji na ten temat nie było, wobec czego Pani Przewodnicząca poddała projekt uchwały 

pod głosowanie. W wyniku głosowania uchwała Nr XIV/135/2019 w sprawie przyjęcia 

Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii na 2020 rok została przyjęta jednogłośnie w obecności 13 

radnych, wobec ustawowego składu 15 radnych. Stanowi ona załącznik nr 13 do protokołu. 

Opinie Komisji Rady Gminy stanowią załącznik nr 14 do protokołu. 

 

Ad.6  

Pan Wójt Gminy przedstawił sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych w 2019 r. Wyjaśnił, 

że Rada przyjmowała i procedowała pracę nad uchwałami od 22 listopada 2018 r. do 28 

listopada 2019 r.  Były to 124 uchwały. Pośród tych wszystkich uchwał były uchwały 

dotyczące strefy pracy samorządu Gminy. W tym spraw organizacyjnych, finansowo-

budżetowych, uchwały przedstawione przez Wójta Gminy w ramach organizacji pracy, przez 

służby i formy organizacyjne, samorządowe jak i w odniesieniu do stowarzyszeń. Dotyczyły 

one również nabywania i zbywania mienia, organizacji zadaniowo-finansowej na terenach 
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sołectw. Dotyczyły także tworzenia dokumentacji formalnych dla pozyskiwania środków 

finansowych, przyjmowania dokumentów w formie programów. Były to programy np. ochrony 

zabytków, Raport o Stanie Gminy czy formy organizacyjne dla sołectw zwane statutami. Na 

124 uchwały zostały wykonane 123. Jedna uchwał nie została wykonana. Dotyczyło to 

połączenia instytucji kultury. W toku prowadzonego procesu wdrażania tej uchwały, 

ostatecznie Ministerstwo Kultury nie wyraziło zgody na takie połączenie. W związku z 

powyższym uchwała nie może być wykonana. Samorząd podjął działania w kierunku 

budżetowego wyznaczenia celowości działania instytucji kultury pod nazwą Gminna 

Biblioteka Publiczna. Przy wsparciu działalności referatem promocji i sportu i przy 

wprowadzeniu takich systemów analitycznych i merytorycznych działania, aby docelowo 

doprowadzić do wygaszenia działalności jednej z instytucji kultury w związku z 

powtarzalnością działalności. Mowa tu o Gminnym Ośrodku Kultury, Promocji i Rekreacji, 

którego działania już wchłonął w części w/w referat, a resztę zadań wchłonie od przyszłego 

roku Gminna Biblioteka Publiczna.   

 

Ad.7                         

Interpelacje i zapytania radnych 

W czasie obrad Radni nie złożyli interpelacji i zapytań. 

 

Ad.8 

Wolne wnioski i informacje 

 

Radna Pani Wanda Wolan – chciałabym zapytać o przydomowe oczyszczalnie ścieków w 

obrębie Lipinek i nie tylko. Tam, gdzie cały system kanalizacji nie będzie mógł dotrzeć. Kiedy 

można się spodziewać programów, które będą współfinansowały te oczyszczalnie 

przydomowe? Druga sprawa. Swego czasu prosiłam o pomoc Pana Stanisława Pastusiaka z 

ZUK  w wyrównaniu i uzupełnieniu dziur przy drodze Wybudowanie za koleją, za torami. 

Mieszka tam już dosyć dużo mieszkańców, a było tam dużo błota. Muszę powiedzieć, że tak 

dobrze naprawionej drogi, to ja już dawno nie widziałam. Za co chciałabym bardzo 

podziękować. 

Pan Wójt Gminy – działania związane z budową przydomowych oczyszczalni muszą być 

wynikiem analizy całej struktury pracy Gminy w zakresie kanalizowania. Jesteśmy na etapie 

wykonania analizy zdolności i potrzeby kanalizacji, która w dokumencie ukarze się na 

początku przyszłego roku. Mamy skanalizowanych ok 58% obszaru Gminy Warlubie. Na rok 

2020 jest przewidziana realizacja zadania inwestycyjnego na odcinku 14 km to jest ul. 

Zawadzka  i Wybudowanie Nowskie, pozostała część Kurzejewa. W projekcie budżetu jest też 

zabezpieczenie środków na projekty budowy sieci kanalizacji sanitarnej obszaru Komorsk, 

Krusze, Osiek, Bzowo. Właściwie pozostaje nam do zrealizowania obszar Buśni, Rulewa, 

Płochocinka i Lipinek. Realizując programy przy współpracy z Wojewódzkim Funduszem 

Ochrony Środowiska będziemy wchodzić stopniowo w realizację programów związanych z 

oczyszczalniami po przygotowaniu w/w analizy, kiedy przedstawimy to Państwu na 

poszczególnych komisjach. Wówczas przygotujemy wytyczne zdolności pozyskiwania 

dofinansowań i potrzeb, bo trzeba te obszary podzielić na tzw. formy scentralizowane 

przydomowych oczyszczalni grupowych, gdzie kilka gospodarstw będzie się podłączać i 
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pozostaną jeszcze gospodarstwa pojedyncze. Myślę, że taka analiza i weryfikacja zostanie 

przygotowana w pierwszym półroczu przyszłego roku, aby to dookreślić budżetowo i aby Rada 

Gminy mogła o tym zadecydować, przy znajomości zadań inwestycyjnych i budżetowych oraz 

przy jakim programie będziemy chcieli i będziemy w stanie to realizować, aby wypełnić 

oczekiwania społeczne. Przedstawimy tą informację z początkiem roku ze zdolnością 

weryfikacji do końca półrocza przyszłego roku.  

 

Radny Pan Tomasz Michalak – zaobserwowałem, że na terenie zwłaszcza Warlubia występuje 

duża awaryjność lamp. Nagminnie się wyłączają. Dotyczy to ul. Wiejskiej, Bąkowskiej i 

Komorskiej. Służby niby to sprawdzają, ale robią to w ciągu dnia prawdopodobnie na 

sterowaniu ręcznym i jest dobrze. Potem kiedy przechodzi to na sterowanie automatyczne, to 

zaczynają się problemy. Uważam, że trzeba to zgłosić do tych służb, aby przyjechały na 

kontrolę w nocy. W ostatnim czasie byłem również niemile zaskoczony, jadąc z Warlubia w 

kierunku Rulewa, słabą jakością zabezpieczenia jeżeli chodzi o utrzymanie dróg. Nasze drogi 

gminne są dobrze utrzymywane. Uważam jednak, że trzeba interweniować w sprawie 

pozostałych dróg i szczególnie wiaduktów.                                             

Pan Wójt Gminy – jeśli chodzi o lampy, to rzeczywiście od jakiegoś czasu spotykamy się tym 

problemem i tutaj nie tylko jest to w Warlubiu, ale na terenie całej Gminy. Winny jest system i 

ludzie. Wcześniej była podpisana umowa z miejscowym konserwatorem i mogliśmy działać 

„od ręki”. Teraz awarie zgłaszane są na portal internetowy. Awarie są tam grupowane i grupy 

naprawcze przyjeżdżają później. Zajmuje to od 2 do 10 dni. W konsekwencji ludzie się 

niecierpliwią i komentują, że Gmina nie ma pieniędzy i nie potrafi tego naprawić. Miałem 

okazję rozmawiać z dyrektorem energetyki i dodatkowo jeszcze w styczniu też jesteśmy 

umówieni na spotkanie, aby uprościć te działania, żeby ten system zleceniowy, doraźny był 

zgodny z tym, co było wypraktykowane wcześniej, czyli tu na miejscu żeby ktoś przyjeżdżał. 

Nie mamy na to zatem bezpośredniego wpływu, ale pośrednio podejmujemy działania, aby to 

jak najlepiej wyegzekwować od tych, którzy mają obowiązek zajęcie się tymi sprawami. Jeżeli 

chodzi o utrzymanie dróg, to wszyscy rozumiemy, że jako użytkownicy dróg mamy pewne 

wymagania. Natomiast system organizacyjny pokazuje nam co innego. Wystarczy wspomnieć, 

że na drogach wojewódzkich, a to są drogi kategorii drugiej,  likwidacja szronu i oblodzenia 

ma nastąpić do 6 godzin od pojawienia się tego zjawiska. Przedzwonimy zatem do 

administratorów dróg, ale czy coś wywalczymy, to nie wiadomo.  

 

Radny Pan Witold Żuchowski – zgadzam się z kolegą Tomaszem, że od pewnego czasu było to 

zaniedbane, ale na dzień dzisiejszy sytuacja się poprawiła, bo jechałem dzisiaj rano i drogi były 

posypane.  

 

Radny Pan Dariusz Chodkowski – jest prośba od mieszkańców Płochocinka, aby przywrócić 

funkcjonowanie latarni przy nieczynnym ujęciu wody. Jest tam gospodarstwo, które jest 

przedzielone drogą gminną i mieszkańcy muszą często przechodzić przez tą drogę. Miejsce to 

jest bardzo niebezpieczne.                

Pan Wójt Gminy – analizowałem tą sprawę pod względem technicznym. System oświetlenia 

nie pozwala, aby punkt świetlny był w tym miejscu. Analizowałem to z Panią Sołtys i z 

mieszkańcami. Jest to kwestia dwóch mieszkańców, którzy byli u mnie w tej sprawie. Nie 
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możemy rozpatrywać tego jako oświetlenia gospodarstwa. Możemy mówić tylko o oświetleniu 

drogi. Nie ma tam zakrętu. Niestety nie ma tam zdolności zasilania energetycznego, aby 

oświetlać to miejsce jeśli nie zostanie to włączone w linię oświetlenia zewnętrznego. 

 

Pan Wójt Gminy – spotykamy się na ostatniej sesji w tym roku. Jest to pierwszy rok budżetowy 

realizowany po wyborach samorządowych. Rok, który zakładał ogromne obciążenie 

budżetowe. Takie były przesłanki. Było wiele głosów, że Gmina się zadłuża i sobie nie poradzi. 

Chciałbym uspokoić. Minął  rok. Budżet został wprowadzony. Wprowadzono wiele zmian do 

budżetu. Mieliście okazję Państwo to śledzić i kontrolować. Za co bardzo dziękuję. Okazało 

się, że można pozostawić czas rozwadze, zdolności i pracy oraz oczekiwań merytorycznych na 

rozpatrzenie spraw. Czas pokazał, że nie potrzeba wcale 7 000 000,00 zł kredytu, a wystarczy 

4 300 000,00 zł. Gdyby nie potrzeby dokładania do szkół tych pieniędzy, których de facto 

brakuje w samorządach, to nie mówilibyśmy o kredycie. Kredyt, który został zaciągnięty jest 

dla nas do przełknięcia. Gdyby nie było potrzeby, to byśmy go nie brali. Mamy jednak ambicje, 

aby dotrzymać słowa mieszkańcom, że będziemy realizować inwestycje, w szczególności te 

drogowe. Dlatego wcześniej musimy przygotowywać projekty. Potem, żeby te projekty 

realizować, to potrzebne są wszędzie pozwolenia na budowę. Nie można już nic zrobić na 

zgłoszenie. W związku z tym koszty bardzo rosną. Taki przeciętny projekt kosztuje od 

17 000,00 do 20 000,00zł, a na kanalizację 150 000,00 zł. Te kwoty musimy wykładać z 

własnych pieniędzy. Jeżeli nie zrobimy projektu, to przecież zadania nie zrealizujemy i nie 

dostaniemy dofinansowania. Dlatego całej Radzie chciałbym bardzo podziękować za wsparcie 

i zrozumienie. Dziękuję też Sołtysom za ich pracę i poświęcony czas. Zadania inwestycyjne, to 

nie są potrzeby Wójta. Jest to dobro społeczne, które jest realizowane przy całym szeregu 

lęków. Pierwszy lęk, dotyczy tego, czy Radni zrozumieją intencje mieszkańców. Drugi, to, czy 

zdołamy otrzymać dofinansowanie. Jeżeli otrzymamy dofinansowanie, to kolejny lęk, czy uda 

nam się przeprowadzić postępowanie przetargowe tak, aby wyłonić najkorzystniejszą ofertę, 

która zmieści się w określonych środkach. Jeżeli nie, to pytanie, czy Radni wyrażą zgodę na 

dofinansowanie z budżetu Gminy. Potem jeszcze trzeba te pieniądze w budżecie znaleźć. 

Następnie należy dopilnować, aby prawidłowość wykonania pozwalała na płynną prace, bo 

często pojawiają się problemy techniczne, zmiany projektów. Na koniec jest pozwolenie na 

użytkowanie i jest czynnik techniczny, że trzeba to utrzymywać i o to dbać. Dziękuję za to 

zrozumienie i zaufanie wszystkim tym, który potrafią dostrzec to, co jest naprawdę ważne dla 

mieszkańców. Dziękuję jeszcze raz za cały rok pracy.   

 

Przewodnicząca Rady Gminy – jest to nasza ostatnia sesja w tym roku. Dlatego również 

chciałabym w imieniu własnym i całej Rady podziękować wszystkim mieszkańcom Gminy 

Warlubie za sugestie, które pozwoliły na realizację tego programu społeczno-gospodarczego. 

Jak widzimy nasza praca była ogromna, bo od początku kadencji podjęliśmy 124 uchwały, to 

chyba dobrze świadczy o naszej pracy, o naszej współpracy i o naszym zrozumieniu. Dziękuję 

wszystkim organizacjom społecznym, które włączyły się w realizację tych spraw. W toku pracy 

mogliśmy to przedłożyć i zaakceptować podjętymi uchwałami. Praca nad wdrożeniem 

przyszłorocznego budżetu nie będzie łatwa. Dziękuję za współpracę w mijającym roku Panu 

Wójtowi, wszystkim pracownikom Urzędu Gminy i kierownikom jednostek organizacyjnych. 

Nie stoimy w miejscu. Cały czas pisane są projekty w celu pozyskania środków na 



16 
 

dofinansowanie. Gmina Warlubie jako Gmina rolnicza nie ma przecież swoich dużych 

przychodów. Dziękuję Paniom i Panom Sołtysom, którzy współpracują z nami i dbają o to, aby 

w ich środowiskach mieszkańcom żyło się lepiej. Dziękuję Kołom Gospodyń Wiejskich, 

organizacjom pozarządowym, Dyrektorom Szkół, Proboszczom, Radnym za prace na sesjach i 

komisjach oraz wszystkim mieszkańcom naszej małej ojczyzny. Kończąc podziękowania 

chciałabym wyrazić nadzieję, że przyszłoroczne założenia budżetu uda nam się zrealizować 

pomyślnie.  

 

Ad.9 

Po wyczerpaniu porządku obrad Pani Przewodnicząca Rady Gminy zamknęła obrady XIV sesji 

Rady Gminy Warlubie o godz. 11
37

. 

 

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

 

              Protokołował:                                                                Przewodniczyła:  

    

Podinspektor ds. obsługi Rady Gminy         Przewodnicząca Rady Gminy 

            Sławomir Kania  

            Maria Jankowska  

                                                      

         


